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PROTOKÓŁ Nr LV/2024 
 
z LV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 22 marca 2024 roku w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8:00 do 10:55 
        

Ad.1. Otwarcia LV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest transmitowany  
i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy 
z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał radnych Rady Gminy 
Solec-Zdrój, Sołtysów, gości oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy.  
   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. 
Obecnych jest 15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 
Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 
Lista obecności w załączeniu. 
 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 
przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie LV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku LV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
4. Przyjęcie Protokołu z LIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań. 
6. Prezentacja Strategii Rozwoju Obszaru Strategicznej Interwencji Świętokrzyskie Uzdrowiska 
na lata 2022–2027. 
7. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
8. Sprawozdanie z realizacji „Wieloletniego programu współpracy Gminy Solec-Zdrój  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na lata 2021-2024” w 2023 roku. 
9. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2023 rok. 
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 
2023 rok. 
11. Podjęcie uchwał: 
a) uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/329/2023 z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2024 rok; 
b) uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Obszaru Strategicznej Interwencji 
Świętokrzyskie Uzdrowiska na lata 2022–2027; 
c) uchwała w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Solec-Zdrój do złożenia wniosku o 
dofinansowanie oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Termomodernizacja 
budynku ośrodka zdrowia w Solcu-Zdroju” ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach programu priorytetowego „Klimatyczne 
Uzdrowiska. Część 2) Wspieranie efektywności energetycznej w budynkach użyteczności 
publicznej na terenie gmin uzdrowiskowych”; 
d) uchwała w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Solec-Zdrój; 
e) uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Solec- Zdrój na lata 
2024- 2026; 
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f) uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2024 – 
2032; 
g) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2024 rok; 
h) uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie 
Solec-Zdrój, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawki opłat za 
korzystanie z nich; 
i) uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2024 roku”. 
12. Wolne wnioski i zapytania. 
13. Zakończenie obrad. 
 
Następnie, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia LV Sesji 
Rady Gminy. Za przyjęciem porządku głosowało 15 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. Porządek został przyjęty. 
 
 Ad.4. Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z LIV Sesji Rady 
Gminy. Protokół został przyjęty.        
 

Ad.5. Pisemną interpelację wnieśli radni: Paweł Patrzałek, Stanisław Żelazny, Marcin 
Nurek oraz Grzegorz Lasak.  

 
Ad.6. Paweł Walczyszyn, przedstawiciel firmy Inicjatywa lokalna.pl spółka z o.o., 

zaprezentował Strategię Rozwoju Obszaru Strategicznej Interwencji Świętokrzyskie 
Uzdrowiska na lata 2022–2027 oraz omówił jej poszczególne elementy składowe. Omówione 
zostały również jej cele strategiczne oraz cele szczegółowe.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- czy aplikować będą mogły tylko samorządy, czy również podmioty prywatne. 
 
Wójt: 
- tak naprawdę to daną markę budują podmioty prywatne. Po przeprowadzonych rozmowach 
będą ścisłe ustalenia z podmiotami prywatnymi, jednak aplikować mogą tylko samorządy. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- czyli przyjęcie tej strategii umożliwi aplikację. 
 
Wójt: 
- Strategia musi zostać przyjęta przez wszystkie strony. Część środków wydzielona została w 
formie dotacji, a o pozostałą część będzie się można starać na drodze konkursowej. 

 
Ad.7. Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na LIV 

Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Następnie, zostały przedłożone informacje z działalności 
Referatu Finansów, Referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury, Referatu Gospodarki 
Komunalnej oraz Referatu Inwestycji Rozwoju Gminy i Środowiska. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- rozumiem, że odnośnie oświetlenia została już podpisana umowa i w ciągu 4 miesięcy będzie 
ona zrealizowana. 
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Wójt: 
- tak. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Informacja została przyjęta. 

 
Informacja – w załączeniu. 
 
Ad.8. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż Sprawozdanie z realizacji 

„Wieloletniego programu współpracy Gminy Solec-Zdrój z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na lata 2021-2024” w 
2023 roku zostało przekazane radnym w materiałach i zamieszczone na panelu radnego.  
 
Sprawozdanie zostało przyjęte oraz załączone do protokołu.  

 
Ad.9. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż Sprawozdanie z realizacji zadań z 

zakresu wspierania rodziny za 2023 rok zostało przekazane radnym w materiałach i 
zamieszczone na panelu radnego.  
 
Sprawozdanie zostało przyjęte oraz załączone do protokołu.  

 
Ad.10. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż Sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 2023 rok zostało przekazane radnym 
w materiałach i zamieszczone na panelu radnego.  
 
Sprawozdanie zostało przyjęte oraz załączone do protokołu.  

 
 Ad. 11a/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/329/2023 z dnia 29 grudnia 2023 r. w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2024 rok był szczegółowo omawiany 
na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LV/338/2024 w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/329/2023 z dnia 29 grudnia 2023r. 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec – Zdrój na 2024 rok 
– w załączeniu. 
 
 Ad. 11b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Obszaru Strategicznej Interwencji Świętokrzyskie 
Uzdrowiska na lata 2022–2027 był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych 
Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr LV/339/2024 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Obszaru Strategicznej 
Interwencji Świętokrzyskie Uzdrowiska na lata 2022–2027 – w załączeniu. 
 
 Ad. 11c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Solec-Zdrój do złożenia wniosku o dofinansowanie oraz 
przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Termomodernizacja budynku ośrodka zdrowia w 
Solcu-Zdroju” ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w ramach programu priorytetowego „Klimatyczne Uzdrowiska. Część 2) Wspieranie 
efektywności energetycznej w budynkach użyteczności publicznej na terenie gmin 
uzdrowiskowych” był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i 
otrzymał ich pozytywną rekomendację. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LV/340/2024 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Solec-Zdrój do złożenia 
wniosku o dofinansowanie oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: 
„Termomodernizacja budynku ośrodka zdrowia w Solcu-Zdroju” ze środków Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach programu priorytetowego 
„Klimatyczne Uzdrowiska. Część 2) Wspieranie efektywności energetycznej w budynkach 
użyteczności publicznej na terenie gmin uzdrowiskowych” – w załączeniu. 
  
 Ad. 11d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Solec-Zdrój był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i 
otrzymał ich pozytywną rekomendację.  
 
Radny Marian Mastaliński: 
- procedura uchwalania studium trwała dość długo, od tego czasu zmieniła się sytuacja, 
szczególnie w rentowności rolnictwa. Nie wiadomo, czy za kilka lat będzie można wyżyć z 
rolnictwa. Należy więc być bardziej elastycznym. Będzie głosował za przyjęciem tej uchwały. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- nie mógł być na posiedzeniu komisji stałych, ale został poinformowany, że planowany ciąg 
pieszo-jezdny został usunięty ze studium. Nie zgadza się z tym i nie zagłosuje za tą uchwałą. 
Namawia, aby zostawić tę uchwałę nowej radzie i nowemu wójtowi, ponieważ być może 
stanowisko nowego konserwatora zabytków będzie inne. To przejście jest niezbędne, 
szczególnie, jeżeli chodzi o osoby starsze czy niepełnosprawne.  
 
Wójt: 
- ciąg pieszo-jezdny pozostał w studium, został jedynie nieco zmodernizowany i przebiega po 
starych alejkach. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- został wprowadzony w błąd przez radnego Grabowskiego. W takim razie będzie głosował za 
przyjęciem tej uchwały.  
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Radny Eryk Grabowski: 
- uważa, że nikogo nie wprowadził w błąd. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- droga przez park została przesunięta, ale jest. 
 
Wójt: 
- jest, ale jej przebieg jest po starych alejkach. Trwają uzgodnienia z konserwatorem odnośnie 
planu. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poddał uchwałę pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 1 – wstrzymał się od głosu (E. Grabowski). 
 
Uchwała Nr LV/341/2024 w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój – w załączeniu.  
 
 Ad. 11e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Solec- Zdrój na lata 2024- 2026 
był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LV/342/2024 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Solec- 
Zdrój na lata 2024- 2026 – w załączeniu. 
 
 Ad. 11f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2024 – 2032 był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
1 – wstrzymał się od głosu (E. Grabowski). 
 
Uchwała Nr LV/343/2024 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 
lata 2024 – 2032 – w załączeniu. 
 
 Ad. 11g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2024 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniu 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 0 – przeciw,  
2 – wstrzymało się od głosu (J. Powroźnik, E. Grabowski). 
 
Uchwała Nr LV/344/2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2024 rok – w załączeniu. 
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 Ad. 11h/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z 
nich był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LV/345/2024 o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz 
ustalenia stawki opłat za korzystanie z nich – w załączeniu. 
 
 Ad. 11i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2024 roku” był szczegółowo omawiany 
na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LV/346/2024 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2024 roku”– w 
załączeniu. 
 
 Ad.12. Wolne wnioski i zapytania: 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- podziękował Przewodniczącemu i całej Radzie, Wójtowi, sołtysom oraz pracownikom urzędu 
za lata współpracy. Uważa, że przez ten czas udało się kilka fajnych rzeczy zrobić w gminie; 
- w styczniu otrzymał odpowiedź na złożoną interpelację. Jest z niej zadowolony. Jednocześnie 
prosi o przekazanie jej w części dotyczącej wywiezienia ziemi i podniesienia terenu na obszarze 
Uzdrowiska do Świętokrzyskiego Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego; 
- odnośnie zanieczyszczenia powietrza w centrum Solca, Świętokrzyski Wojewódzki 
Inspektorat Ochrony Środowiska wydał Uzdrowisku zalecenie wymiany pieców. Co zostało 
zrobione w tym kierunku, czy te piece zostały już wymienione; 
- jaki jest przychód z oczyszczania ścieków pokąpielowych pochodzących z Uzdrowiska w 
latach 2015-2023 i jaki jest przychód w tym samym okresie z Malinowego Zdroju z 
wyłączeniem Basenów Mineralnych; 
- na posiedzenie komisji stałych została zaproszona Świętokrzyska Wojewódzka Konserwator 
Zabytków, niestety nie przyjechała. W przesłanym piśmie poinformowała, że konsultacje 
prowadzone są zgodnie z przepisami prawa. Konserwator ma obowiązek chronić zabytki, a 
takim zabytkiem jest nasz park zdrojowy. Prosi, aby wystąpić o przekazanie inwentaryzacji 
zabytków ruchomych i nieruchomych oraz drzewostanu. Pojawiają się sygnały, że niektóre 
drzewa zostały wycięte; 



7 

 

- wpłynęło do niego pismo mieszkańców Piasku Małego z prośbą o załatwienie pewnej sprawy. 
Informuje, że sprawa została załatwiona pozytywnie. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- z terenem, na który została nawieziona ziemia, sąsiaduje działka gminna. Spływająca woda 
zalewa park i niszczy alejki. Informował o tym wszystkim już w momencie nawożenia tej ziemi. 
Rów opasujący zalew został zasypany na terenie należącym do Uzdrowiska oraz na tym 
należącym do gminy. 
 
Wójt: 
- w czasie prowadzonej budowy właściciel może gromadzić ziemię. Udowodnienie zaburzenia 
stosunków wodnych jest niezwykle trudne.’ 
- odnośnie wymiany pieców, Uzdrowisko odpowiedziało, że zrealizuje zalecenia w miarę 
możliwości finansowych. Gmina stoi na stanowisko, że skoro pozostałe kotłownie zasilane są 
gazem pobieranym z sieci, to i ta w budynku Jasna też może być tak zasilana. 
  
Radny Eryk Grabowski: 
- każdy może sobie składować ziemię, ale teraz te zwały ziemi zostały rozrównane. Uważa, że 
wymierne szkody są – park jest zalewany, a alejki są niszczone. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- przy ul. Nad Stawem zostało zrobione odwodnienie, ale na skrzyżowaniu nadal gromadzi się 
woda; 
- na ul. Słonecznej konieczny asfalt i odwodnienie; 
- przy ul. Szkolnej część chodnika wymaga remontu; 
- piesi na deptaku mają pierwszeństwo, zdarza się, że rowerzyści i osoby jeżdżące na 
hulajnogach nie respektują tego; 
- podziękował za współpracę z Radą, Urzędem oraz mieszkańcami. 
 
Wójt: 
- woda rzeczywiście tam stoi. Trzeba będzie podwyższyć teren; 
- zgłoszone remonty zostaną zrobione; 
- przy deptaku są prawidłowe znaki, piesi mają pierwszeństwo. 
 
Radny Paweł Fortuna: 
- podziękował za 5 lat kadencji. Był to trudny okres- czas covidu oraz agresji na Ukrainę. 
Zmalały dochody gminy. Wszyscy wspólnie pracowali dla dobra gminy, starając się jak najmniej 
obciążać finansowo jej mieszkańców. Szczególne podziękowania należą się Wójtowi oraz 
Przewodniczącemu Rady Powiatu. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- na ostatniej sesji Przewodniczący Rady Powiatu deklarował objazd dróg na terenie gminy. 
Czy ten objazd się odbył, czy został z niego sporządzony protokół, jakie wypłynęły wnioski; 
- jakie dzisiaj jest dokładnie zadłużenie gminy; 
- jaki jest stan rewitalizacji; 
- na jakim etapie jest proces sądowy wytoczony przez wykonawcę; 
- czy Urząd Gminy wytoczył proces wykonawcy; 
- jaki jest powód tego, że Wójt nie kandyduje i dlaczego udzielił poparcia Andrzejowi Gądkowi, 
a nie Piotrowi Kalicie; 
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- podziękował mieszkańcom, Radzie, Wójtowi oraz Przewodniczącemu Rady Powiatu za 
współpracę. 
 
Wójt: 
- dlaczego nie kandyduje i kogo popiera, to jego osobista sprawa. 
 
Skarbnik Gminy: 
- kwota długu wynosi 14 236 627,11 zł. Było to zawarte w materiałach przekazanych Radnym. 
 
Wójt: 
- pozew sądowy wniosła również gmina, nie ma jednak wyznaczonego terminu rozprawy. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- objazd dróg się odbył. Uczestniczył w nim Wójt oraz Dyrektor Zarządu Dróg; 
- przetarg na drogę i rondo się odbył, ale wyszedł 2 mln drożej niż zakładano i został 
unieważniony. Przetarg został ponowiony i czekamy na jego rozstrzygnięcie; 
- robiony jest projekt na drogę Piestrzec Ścięgna – Zołcza; 
- nie zawsze udaje się zrealizować wszystkie zamierzenia. Uzależnione jest to od środków, 
jakimi się dysponuje. Podziękował mieszkańcom, sołtysom, Radzie, pracownikom urzędu. 
Kandyduje na urząd wójta w tej gminie. Pozostałym kandydatom życzy powodzenia. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- ścieżka rowerowa przez Piasek budziła emocje. Nie dziwi się mieszkańcom. Radny z Wełnina 
ingerował w tą sprawę, mówiąc, że sołtys i radny są nic nie warci. Można dużo krytykować, 
stojąc z boku, w czasie prowadzenia prac. Potem okazuje się, że jednak wszystko jest w 
porządku. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- nigdy nie mówił, że sołtys i radny są nic nie warci. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- zacząć proces regulacji drogi Sznury – Nowa Wieś; 
- uregulować działkę w Ludwinowie – chodzi o zmianę klasyfikacji pozyskanej przez gminę 
działki; 
- usunąć śmieci przy drodze Sznury – Nowa Wieś, przy wjeździe do Świniar od strony Zołczy; 
- podziękował Wójtowi, pracownikom urzędu, Przewodniczącemu Rady Powiatu, Radzie, 
sołtysom za wspólne lata pracy. 
 
Wójt: 
- proces regulacji drogi prawie się zaczął; 
- na działkę w Ludwinowie nie ma jeszcze wyciągi z Księgi Wieczystej. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- pamiętać o asfalcie na fragmencie drogi w Piasku Małym. 
 
Wójt: 
- brane jest to pod uwagę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek: 



9 

 

- jest duży problem z zadymieniem miejscowości Solec-Zdrój. Wiemy, że na 2026 rok 
planowany jest montaż stacji monitorującej stan powietrza. Prosi, aby ponownie porozmawiać 
z Generalnym Inspektoratem Ochrony Środowiska. Może uda się takie akredytowane 
urządzenie ustawić wcześniej; 
- prosi o sporządzenie bardziej szczegółowej i dokładniej oznakowanej mapy szlaków 
rowerowych; 
- konieczne jest wyznaczenie miejsca do handlu ulicznego, koniecznie z jakimś zadaszeniem; 
- należy pamiętać o budowie skateparku; 
- konieczność ustawienia znaków kierunkowych; 
- wiszące reklamy w centrum Solca nie wyglądają zbyt dobrze i konieczne jest ustawienie 
tablicy reklamowej dla przedsiębiorstw; 
- prosi o pomoc w zorganizowani stałej wystawy przy deptaku dotyczącej historii Solca. 
 
Wójt: 
- oznakowanie szlaków rowerowych – czekamy na projekt, aby zrobić to dokładniej; 
- miejsce do handlu jest wyznaczone, ale sprzedawcy z niego nie korzystają; 
- skatepark został wpisany dodatkowo do Smart Vilage; 
- znaki kierunkowe sa konieczne 
- wystawa przy deptaku to pomysł Pani Marleny Skrzypiec. 
 
Sołtys W. Korniłowicz: 
- w funduszu soleckim Solca są zapewnione środki na planowaną wystawę. 
 
Radna Renata Domańska: 
- wraz z radnym Marcinem Oszywą dziękują za owocną współpracę z Wójtem i całym urzędem. 
Zawsze starli się pracować jak najlepiej na rzecz mieszkańców i gminy. 
 
Pani H. Głuska: 
- czy apteka zdrowia to jest usługa zdrowia czy handel. 
 
Wójt: 
- tam, gdzie na planie zagospodarowania przestrzennego są usługi zdrowia, może być apteka. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- mieszka w Solcu od urodzenia i wie, że apteka była prowadzona przez Panią Annę Głuską bez 
zarzutu. Obecnie, Wójt i Rada zabezpieczyli mieszkańców w dostęp do leków.  
 
Pani M. Skrzypiec: 
- wypowiada się w imieniu obecnej na sesji Pani Kaniowej, która czuje się nękana przez 
swojego bezpośredniego sąsiada. Jest nachodzona i zastraszana oraz ciągle namawiana do 
sprzedaży lub odstąpienia swojej działki, która graniczy bezpośrednio z budynkiem 
Uzdrowiska. Okna kotłowi wychodzą na jej działkę, są w odległości ok. 3 metrów od jej okien, 
ciągle jest zadymione i jest to bardzo uciążliwe. W grudniu 2023r. policja z Solca złożyła do 
sądu wniosek o ukaranie jej za nękanie sąsiada, w wyniku czego została ukarana grzywną oraz 
kosztami sądowymi. Wniosła sprzeciw, ale nie ma jeszcze informacji, co dalej w tej sprawie. 
Chciała zwrócić uwagę mieszkańców na to, co się dzieje; 
- chce podziękować Wójtowi za wieloletnią służbę na rzecz mieszkańców oraz Radzie za pracę 
na rzecz całej gminy. Osiągnięto naprawdę wiele,  przy często mizernym budżecie. 
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Wójt: 
- zna sprawę, rozmawiał z nadzorem i będzie to dalej procedować. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek: 
- podziękował wszystkim za współpracę, szczególnie Wójtowi. 
 
Wójt: 
- praca wójta była dla niego zaszczytem , był wybierany na to stanowisko 5 razy. Podziękował 
za współpracę. 
 
Skarbnik Gminy: 
- praca Radnych i sołtysów jest znacząca, ponieważ wskazują oni często kierunki działania i 
dalszego rozwoju. 
 
Sołtys Ewa Kulik w imieniu wszystkich sołtysów podziękowała Wójtowi za długie lata pracy.  
 
Następnie, Wójt oraz Przewodniczący Rady wręczyli radnym i sołtysom drobne upominki. 

Wykonano również pamiątkowe fotografie.  

 

Wójt oraz Przewodniczący Rady złożyli wszystkim życzenia z okazji nadchodzących Świat 

Wielkanocnych. 
 
 Ad.13. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek zakończył LV Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała:                                                                                                     Przewodniczący Rady 
Monika Dybał                                                                                                                 Paweł Patrzałek 
 
 


